
Zápis ze zasedání Akademického senátu UMPRUM 

 

Charakter: řádné 

Datum konání: 11. 12. 2023 

Zahájeno: 15.30 

Ukončeno: 18.00 

Místo konání: UMPRUM, TC Mikulandská 

 

Přítomni:  

Pedagogická komora: Karel Císař, Jan Drozda, Dominik Lang, Johana Lomová, Klára 

Peloušková, Sláva Sobotovičová, Vladimíra Šturmová 

 

Studentská komora: Eva Havlová, Miroslav Chytil, Albert Machek, David Novák, Natálie 

Szegényová, Adéla Vavříková 

Omluveni: Jan Němeček, Michal Vaníček 

 

Hosté: Jindřich Vybíral, Zdeněk Bezecný, Ida Chuchlíková, Jitka Šosová, Tereza Nešetřil Vejřík, 

Petr Pelcl 

 

Program: 

1. Půlroční zpráva o fungování ombudsmanky na UMPRUM  
2. Plán realizace Strategického záměru UMPRUM  
3. Řád celoživotního vzdělávání 
4. Nominantky do rady studijních programů 
5. Střednědobý výhled hospodaření 2024-2025 - materiál Rozpočtový výhled 2024-

2025  
6. Majetkové vypořádání HMP – UMPRUM - Materiál do výboru ZHMP  
7. Různé 

 

Program byl jednomyslně schválen  

Hlasování:  

10-0-0 

 

Přílohy: 

Č. 1 Půlroční zpráva Ombudsmanky na Umprum 

Č. 2 Plán realizace Strategického záměru Umprum 

Č. 3 Řád celoživotního vzdělávání 

Č. 4 Střednědobý výhled hospodaření 2024-2025 

Č. 5 Smlouva o vyrovnání s HMP 

 

Ad 1/ Ombudsmanka informovala o předložené zprávě (viz příloha č. 1). Její struktura 

neodpovídá směrnici, důvodem je zachování anonymity podnětů. Ombudsmanka plánuje 



předložit plán roční práce. Workshop z 12. 12. je přesunut na 31. 1. Za podstatné 

ombudsmanka považuje, aby její pozice v adekvátní době prošla znovu výběrovým 

řízením.  

J. Vybíral vyjádřil velkou spokojenost s působením ombudsmanky a poděkoval za její 

práci. 

V. Šturmová požádala o odlišný termín workshopů. K. Císař se dotázal na konkrétní 

případy, které řešila. Opakovaným tématem byla nepohoda v ateliérech, proběhlo 

několik kontaktů iniciovaných ze strany zaměstnanců. V odpovědi zaznělo, že vedení 

názorům ombudsmanky naslouchá (například získá kancelář) a výše úvazku se postupně 

zvedá podle potřeb. Z. Bezecný informoval o získání financí z MŠMT na další působení. 

Senát projednal Půlroční zprávu ombudsmanky na UMPRUM. 

 

Ad 2/ J. Šosová představila Plán realizace Strategického záměru UMPRUM (viz příloha č. 

2) a konstatovala, že se jedná o předběžné projednání. K jednotlivým oblastem je možné 

se dotazovat zodpovědných prorektorů.  

D. Lang konstatoval, že chybí zmínka o plánech s Kafkárnou. D. Lang si cení toho, že 

vedení počítá s dalším působením ombudsmanky. Za podstatné by považoval 

zefektivnění práce pro metodiky a zmínit možnou výpomoc administrativní uvnitř 

katedry.  

K. Císař považuje za nešťastné, že v souvislosti s metodiky se mluví o manažersko-

administrativní činnosti a dotázal se na představu vedení školy. J. Vybíral konstatoval, že 

podněty se teprve sbírají. Specifikace pozice metodiků je dlouhodobější úkol, na 

jednotlivých katedrách je situace různorodá, v diskuzi se model teprve musí najít, (Z. 

Bezecný).  

K. Císař přednesl podnět M. Vaníčka týkající se Planety B. K. Peloušková konstatovala, že 

Planeta B jako program na bázi ateliéru končí a vzniká Future Lab (pracovní název), 

platforma, která není zaměřená jen na design. Jedná se o výzkumnou platformu, spíše 

než vzdělávací projekt. Přesná podoba se bude ještě diskutovat. 

V reakci na dotaz D. Langa P. Pelcl konstatoval, že Kafkárna nemá být velkoformátovým 

pracovištěm a připomněl, že obecnost předkládaného materiálu odpovídá jeho účelu. 

Jeho existence je podmínkou pro to, aby UMPRUM mohlo žádat o financování v rámci 

Programu pro strategické řízení MŠMT.  

Materiál musí být odevzdán na MŠMT 29.2., 8.2. bude projednáván Uměleckou radou a 

v návaznosti by měl být materiál schválen AS UMPRUM.  

Na dotaz A. Vavříkové bylo specifikováno, že restaurovací dílna buda v učebně 407 

(Mikulandská) a Mezinárodní rada UMPRUM je poradním orgánem rektora. 

V reakci na dotaz D. Langa bylo upřesněno, že složení Mezinárodní rady není definitivní.  



K. Císař uzavřel bod. Konkrétní termíny schvalování budou koordinovány s vedením 

školy. 

Ad 3/ Z. Bezecný představil Řád celoživotního vzdělávání (viz příloha č. 3), jedná se o 

reakci na rozšíření nabídky kurzů celoživotního vzdělávání.  

V. Šturmová přednesla podnět, aby kurzy CŽV byly součástí dalšího vzdělávání pedagogů 

– akreditace MŠMT, pak je možné, aby zaměstnavatel kurz proplácel. Z. Bezecný podnět 

přijal. 

V. Šturmová konstatovala, že je dobré, že kurzy proběhly ve skoro všech dílnách. 

Výsledkem je větší vstřícnost k podobným kurzům.  

AS UMPRUM schvaluje Řád celoživotního vzdělávání v předloženém znění.  

Hlasování:  

13-0-0 

Ad 4/ J. Vybíral informoval o Radě studijních programů, která je nyní neaktuální. Nové 

složení plánuje ve složení garanti studijních programů, 3 zástupci studujících a 1 

absolvent/ka. Na zasedání budou zváni i vedoucí kateder. Setkání rady proběhne v druhé 

polovině ledna, do té doby musí být jasné složení. Orgán bude projednávat všechny nové 

akreditace a budou jí poskytnuty evaluace. 

K. Císař informoval o nominaci Lucie Rosenfeldové a Veroniky Soukupové (Lada 

Hubatová-Vacková).  

AS UMRPUM podporuje nominace V. Soukupové a L. Rosenfeldové do Rady Studijních 

programů.  

AS UMPRUM deleguje navržení zástupce studujících do Rady Studijních programů na 

studentskou komoru UMPRUM. 

Hlasování:  

13-0-0 

Ad 5/ P. Pelcl představil Střednědobý výhled hospodaření 2024-2025 (viz. Příloha č. 4) a 

připomněl, že se nejedná o návrh rozpočtu. Úspory na rok 2025 byly projednány a 

konsenzuálně schváleny na pracovní skupině, která proběhla.  

K. Císař se dotázal, jak moc je udržitelné dofinancovávat fungování školy z projektů. P. 

Pelcl konstatoval, že bez grantových peněz se neobejde ani základní provoz UMPRUM.  

V reakci na dotaz M. Vaníčka Z. Bezecný konstatoval, že sabatikl není ze zákona 

vymahatelný.  

Proběhla diskuze o možnosti kofinancování ze soukromých peněz. I. Chuchlíková 

konstatovala, že probíhá konzultování s fundraiserem. K. Císař připomněl možnost aukce 

prací absolventů jako způsob sponzoringu.  



Podle P. Pelcla je jedinou cestou diverzifikace.  

AS UMPRUM schvaluje Střednědobý výhled hospodaření 2024-2025 v předložené verzi. 

Hlasování:  

13-0-0 

Ad 6/ Kvestor předložil smlouvu o vyrovnání s HMP (viz příloha č. 5) jehož náplní je 

směna části budovy na nám. J. Palacha a 75 let užívání Kafkárny za pozemek v Ďáblicích. 

Očekávaný doplatek je cca 10 mil. Kč. K. Císař poděkoval kvestorovi za vyjednávání 

s HMP. V. Šturmová se dotázala na spoluúčast při opravách Kafkárny. P. Pelcl 

konstatoval, že nijak. D. Lang řešení vítá. 

AS souhlasí s uzavřením smlouvy o směně s Hlavním městem Praha a souvisejících smluv 
s Hlavním městem Praha 

Hlasování:  

13-0-0 

 

Ad 7/ Různé 

V. Šturmová přednesla požadavek ohledně školení ve Stagu, školení již proběhlo. Z. 

Bezecný konstatoval, že IT je vstřícné. 

J. Lomová požádala vedení UMPRUM o vyčíslení přínosu a negativních důsledků zavedení 

nového informačního systému. 

A. Vavříková přednesla podnět ohledně stipendijních prázdnin v rámci doktorátu. Z. 

Bezecný konstatoval, že vyplacená částka je fixní. Následně proběhla diskuze o budoucích 

nákladech na studující doktorského studia. Od roku 2025 se změna vyplácení bude týkat i 

stávajících studujících. Přijímací řízení v roce 2024 bude počítat se stejným počtem 

přijatých jako v loňském roce. Výběr bude odpovídat výzkumným zájmům školy, ateliéry 

s výzkumem budou mít i více doktorandů.  

V. Klusák požádal o zodpovězení dopisu studujících a přislíbil zbilancování jednání. J. 

Vybíral konstatoval, že v dopise popsaná situace není aktuální.  

A. Machek upozornil na fakt, že od obhájení Bc. k nástupu na NMgr. studující přestává 

být studujícím, což přináší řadu problémů. Vedení se pokusí problém řešit. P. Pelcl 

jednoduché řešení nevidí.  

Proběhla diskuze o provozní době budov UMPRUM, prodloužení otevírací doby se 

neplánuje.  

 

Zapsala Johana Lomová 

Ověřil Karel Císař 


